
 

 

 

 

 

 

 

 

Referat 

 

Møde om Møde nr. 

Skolebestyrelsen 2/7 

Mødedato Mødested  Mødetidspunkt 

28.10.2020 Skype-møde 
  

17.30-19.00 

Deltagere 

Steen Jepsen, Kim Hede, Stine Rasmussen, Michael Ljunggren, Tina Hjort Nis-
sen, Hans Nissen Rosenbjerg, Susanne Jakobsen, Helle Billund, Dorte Tonnesen 
og Henriette Aaby 
 
Afbud: Anita Pedersen, Tina Hjort Nissen, 
Elevrådet – de deltager, når Mikkel kommer vedr. Ungdomsskolen 
 

Bemærkninger 

Mødet gennemføres via Skype og er afkortet med 30 minutter. 
Ud fra de enkelte punkter indikerer B, D og O, hvorvidt punktet er til: 
beslutning (B), drøftelse (D) eller orientering (O) 
 

Ordstyrer: Kim Hede 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
       Godkendt via skypemøde, via mundtligt samtykke 
 

2. Godkendelse af dagsorden (B) 
Her kan gives plads til evt. akutte punkter. 
 
3. BYOD (D/B) 
a. Behandling af forældrehenvendelse  
Skolens pc’ere er tidssvarende og virker, som de skal. De bliver løbende for-
nyet, og alle elever tilbydes lån af en pc, hvis de ikke selv har mulighed for at 
medbringe en. Elever bliver i den henseende ligestillede ift. undervisningen 
og i brugen af digitale læringsværktøjer. Skolebestyrelsen fastholder BYOD 
princippet.  

 

Christiansfeld Skole 

 

Dato 28. oktober 2020 
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4. Fælles SKB-møde m. Sjølund-Hejls den 11. januar 2021(D) 
a. Såfremt mødet kan gennemføres, hvad ønsker vi da at bruge mødet til? 
Mødet udsættes til foråret, hvis det bliver muligt at gennemføre på det 
tidspunkt. 
Skolebestyrelsen forslår at invitere skolebestyrelsesmedlemmer til deltagel-
se i informationsmøder på de to skoler, herved kan vi give indblik i hinan-
dens skoler og få ny inspiration. Skolebestyrelsen arbejdere videre med at 
finde et godt og spændende indhold til mødet. 
 
 
5. Skærpede GDPR-retningslinjer i forb. m. skolens Facebook-profil (D/B) 
Facebook bruges med fokus på aktiviteter. Billeder der lægges op er situati-
onsbilleder. Skolebestyrelsens udarbejder et princip for brugen af Facebook.  
 
6. Skolebus kommende skoleår (D/B) 
a. Dorte orienterer. Der er deadline for kommentarer til sammenhængen ml. 
køreplan og skolens ringetider. Vil SKB lave et høringssvar? 
Der udarbejdes et høringssvar med udgangspunkt i de høringssvar der er 
sendt til skolebestyrelsen fra skolens forældre. Deadline er 20. november 
2020. 
 
7. Siden sidst (O) 
Under dette punkt nævner formand og skoleledelse akutte eller fortrolige 
forhold, som ikke fremgår skriftligt andetsteds. Der stilles eventuelt uddy-
bende spørgsmål. 
Personalet siger tusind tak til skolebestyrelsens opbakning til personalets 
dag, hvor skolebestyrelsen trakterede med kager og andre gode sager. 
 
Ny medarbejder 
Der ansættes en økonomisk administrativ medarbejder. Der var 78 ansøgere 
og mange stærke kandidater. Der ansættes en medarbejder med en solid 
økonomisk baggrund fra forvaltningsregi. 
 
Økonomi 
Skolen har prioriteret midler til, at der i alt kan indkøbes 12 nye tavler og 11 
nye elevpc’ere.  
Samlet set går skolen ud af 2020 med et mindre underskud. Dette under-
skud forventes indhentet i løbet af regnskabsåret 2021. 
 
Corona 
Grundet de høje smittetal indføres ændring af frikvarterer for eleverne. Alle 
elever skal blive i deres klasser i de store pauser. Elever får i stedet udetid i 
en af dagens lektioner. 
Grundet de nye retningslinjer for Corona skal elever over 12 år bære mund-
bind på steder, hvor det er påkrævet. Elever skal fx bære mundbind, når de 
går til og fra omklædning i Cuben. Skolen udleverer mundbind til eleverne. 
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Skolen har været i dialog med Kongeåbadet om overholdelse af restriktio-
nerne her. Skolen skal muligvis benytte et andet omklædningsrum end det 
omklædningsrum, der hører til svømmehallen. Dette skyldes, at svømme-
hallen ikke vil lukke for øvrige badegæster i det tidsrum, hvor der er skole-
svømning. 
 
Når elever og personale er på biblioteket skal de ikke bære mundbind, da 
biblioteket for skolens vedkommende betragtes som en del af skolen. Bor-
gere, der kommer på biblioteket i skolens åbningstid, skal bære mundbind. 
Borgere informeres via opslag på biblioteket om, at de kan møde personale 
og elever, der ikke bærer mundbind på biblioteket i skolens åbningstid. 
 
8. Eventuelt 

      Møde via Skype er et godt alternativ til de fysiske møder. Det vil løbende    
      blive drøftet, om kommende møder foregår via Skype eller ved fysisk frem-  
      møde. Dette afhænger af smittetallene, og hvad der skal drøftes. 
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Bilag 1 – forældrehenvendelse vedr. BYOD 
 
Til skolebestyrelsen. 

Jeg modtog som forældre til elev i 4 klasse vedhæftede brev om indførelse af konceptet 

Byod fra 4. klasse. I den forbindelse har jeg haft kontakt til formand for Børne og unge-

udvalget i Kolding, idet jeg synes der sker en skævvridning mellem elever, der selv med-

bringer computer og elever der får tildelt af skolen. Efter svar synes jeg særligt der er to 

forhold der nu gør sig gældende: 

 
A) Ifølge lovgivning må skolen gerne indføre BOYD, så længe der tilbydes compu-

ter til børn der ikke selv kan medbringe – MEN de lånte enheder skal være tids-
svarende og velfungerende 

B) I konceptet indebæres, at skolen opfordre til at egen computer medbringes.  

 

Nu har jeg så her efter skolestart set kvaliteten af udstyret idet der er udleveret en 6 år 

gammel crome, der ikke har de samme funktioner som det udstyr der rådes eleverne at 

medbringe hjemmefra. Jeg synes der sker et skel imellem de elever der kan medbringe 

egen og dem der ikke kan. Jeg vil gerne bestyrelsen forholder sig til følgende spørgsmål:  

 

Opfylder Christiansfeld skole kravene, når der ikke udleveres tidssvarende udstyr, der 

som minimum er på niveau med det der forventes forældre køber til skolebrug? 

 

Er Christiansfeld skole med til at skabe skel mellem børnene, både i forhold til et forskel-

ligt læringsgrundlag alt efter om de selv kan medbringe udstyr, samt et økonomisk skel 

allerede fra 4 klasse? 

 

I forhold til vedhæftede brev, opfordrer skolen så kun til egenkøb, når der indledes med 

at fortælle om det aflagte udstyr, der ikke er tidssvarende og velfungerende, efterføl-

gende gives en liste over, hvad man gerne ser forældrene sender med børnene, samt 

først kort til slut skiver, at hvis man ikke kan medbringe selv, så stiller skolen udstyr til 

rådighed? Der nævnes ikke noget om kvaliteten af det der stilles til rådighed?  

 

Vil skolebestyrelsen fastholde efter ovenstående diskussion Boydprincippet fra 4 klasse? 

Hvis ja, hvorvidt bør skolens IT udstyr i så fald have samme kvalitet, som det man for-

venter forældre køber af IT? Hvorledes bør følgebrev til forældrene formuleres?  

 

Jeg glæder mig til at læse referat efter behandling af ovenstående.  

 

Med venlig hilsen 

Mie Vestergaard Frandsen 
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Bilag 2 – skærpede GDPR retningslinjer 
 

Uddrag fra mailkorrespondance ml. HA og Rikke Nordborg, specialkonsulent: 

Facebook 

Da der er særlige problemstillinger med effektivt at kunne slette data, herunder person-

oplysninger i form af billeder, som er lagt på Facebook og andre sociale medier, opfor-

dres til særlig påpasselighed, når billeder offentliggøres dér og ligeledes at have en fast 

slettefrist for sociale medier. 

 

I har sikkert været i dialog med skolebestyrelsen om hvad I vil bruge Facebook til. Skriv 

derfor nogle klare retningslinjer og meld dem ud på skolen, eksempelvis via AULA, så 

overholder i forordningens krav om gennemsigtighed. Der vil være forældre som har en 

klar holdning til hvad billeder af deres børn må bruges til, og det skal I respektere.  

 

Men I overholder ikke forordningens krav, som vedrører dataminimering, hvis de sam-

me billeder som bliver publiceret i AULA også fremgår af Facebook.  

 

I kan sagtens have en Facebook profil til udelukkende at reklamere for arrangementer, 

uden brug af billeder. Når I har besluttet at bruge Facebook og der indgår billedmateria-

le skal I være klar over at der følger et ansvar med.  

 

Min anbefaling ligger sig derfor op af KL, som siger, at kommunerne kan undgå at skulle 

indgå en databehandleraftale eller en aftale om fælles dataansvar med Facebook.  

 

Det kræver, at kommunerne sikrer, at der ikke optræder personoplysninger på deres 

Facebook-side. 

 

 Helt at undgå af lægge personoplysninger (herunder billeder af genkendelige 
personer) på siden. Det er ikke nok, at kommunerne har indhentet samtykke til 
behandling af personoplysninger på kommunens side. 

 Lukke for beskedfunktionen sådan, at forældre og elever ikke kan skrive til sko-
len via Facebook.  

 

Jeg håber, at det kan hjælpe dig lidt i GDPR junglen.  

 

Venlig hilsen 

  

Rikke Nordborg Jaap 

Specialist 

— 

79 79 49 03 

 

tel:+4579794903

